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Vácrátót Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 
 
 

J e g y z ő k ö n y v 
 
Készült: Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2011. január 10-én, hétfőn 18.00 
órakor tartott rendkívüli testületi ülésén. 
 
A testületi ülés helye: Polgármesteri Hivatal  

2163 Vácrátót, Petőfi tér 3. 
 
Jelen vannak:  Garamszegi Géza   polgármester 
   Papp István    alpolgármester 
   Monori Szilárd   képviselő 
   Forgonyné Wildmann Erika  képviselő 

            Bolvári Attila    képviselő 
            Csonka Ferencné   képviselő 
 

   Matyó Anikó    jegyző 
 
Igazoltan távol van:  Horváth Mátyás   képviselő 
 
Meghívott vendég:      Dr. Török Katalin  MTA ÖBKI igazgatója 
 
Jegyzőkönyv-vezető: Matyó Anikó  jegyző 

 
 

Garamszegi Géza polgármester köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a Képviselő-
testület 6 tagja jelen van a Képviselő-testület határozatképes. Felkérte Forgonyné Wildmann Erikát 
a jegyzőkönyv hitelesítésre, majd ismertette a napirendi pontokat.  
 
A Képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítő személyére és a napirendi pontra tett javaslatot 
egyhangú 6 igen szavazattal elfogadta.  
 
Napirendi  pont: 
 
1./ Az MTA ÖBKI kérelme a visszasajtoló kutat érintő továbbfúrás költségeinek biztosítására 
2./ Vácrátót-Vácduka Önkormányzati Intézményfenntartó Társulás „Társulási Közoktatási 
Esélyegyenlőségi Helyzetelemzés és Intézkedési Terv” ismertetése. 
 
1./Napirend:  
 
Tárgya: Az MTA ÖBKI kérelme a visszasajtoló kutat érint ő továbbfúrás költségeinek 
biztosítására. 
 
Meghívott: dr Török Katalin MTA ÖBKI igazgatója  
 
Garamszegi Géza polgármester köszöntötte a megjelenteket, röviden ismertette az előzményeket és 
átadta a szót dr. Török Katalin igazgatónak. 
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Török Katalin igazgató tájékoztatásként elmondta, hogy a projekt valóban egy év haladékot kapott, 
de ez nem azt jelenti, hogy mindennek egy év múlva kell készen lennie. A Botanikus kert már ezzel 
a technológiával szeretné a fűtési szezont megkezdeni szeptembertől. Az Akadémiától érkezett egy 
energetikus professzor, aki egy helyszíni szemle keretében kijelentette, hogy a kút kapacitása nem 
lesz kihasználva 100%-ban a projekt keretein belül. Előrevetítette azt, hogy a kút további 
kihasználási lehetőségei is adottak lehetnek a későbbiekben. 
 
Papp István alpolgármester hozzátette, hogy Pásztor Béla polgármester jelezte az Önkormányzat 
felé, hogy a lakossági célú felhasználásra csupán 5 év múlva nyílik lehetőség. Laikusként kérdezi, 
hogy ha a termelő kút mélységét 1350 méteren találták meg, miért tervezték 500 méter mélységig a 
visszasajtolót? 
 
dr. Török Katalin igazgató közölte, hogy azok a kutak, amik a környéken vannak, azok alapján 
modellezték ki a szakemberek, hogy mekkora lehet a vélhető mélysége a visszasajtoló kútnak. 
Azért emelték a mélységet 100 méterrel, hogy rátartsanak erre a számra. 
 
Papp István alpolgármester megjegyezte, hogy ha jól emlékszem, az Önkormányzat önereje 20 
millió forint, mely a projektben erre a célra kerülne felhasználásra. 
 
Garamszegi Géza polgármester megkérdezte, hogy van-e műszaki ellenőre a projektnek? A korábbi 
vízjogi létesítési engedély is két körös volt. 
 
dr. Török Katalin igazgatónő elmondta, hogy a korábbi szerződésünk a termelő kút esetében 950 
méterre szólt, amennyiben nem érik el a mészkőréteget, akkor maximum 1350 méterig fúrnak. 
 
Garamszegi Géza polgármester megkérdezte, hogy mi lett volna, ha a korábbi egyeztetéseinknek 
megfelelően megrendeltük volna a téren áthaladó vezetékrendszer kiépítését, akkor ezzel a mostani 
problémával nem tudnánk mit kezdeni.  
 
Dr Török Katalin igazgatónő megjegyezte, hogy akkor az önkormányzat hozzájárulása nem az 
önerő mértéke lett volna, hanem elszámolható költség.  
 
Bolvári Attila képviselő szerint ez az összeg lehet 1.000.000.-Ft +ÁFA vagy 10.000.000.-Ft+ÁFA 
összeg is. 
 
Dr Török Katalin igazgatónő véleménye szerint, amennyiben a testület úgy dönt, hogy a 
megrendelésnek eleget tesz, a kivitelezővel egyeztetni kell. 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy a közbeszerzőnkkel egyeztettek, Göndör Gábor 
közbeszerzési szakember felhívta a figyelmet az egybeszámítási szabályokra, valamint a 
jogszabályi változásokra.  
 
Matyó Anikó jegyző megerősítette a polgármester által elmondottakat, mely szerint változott a 
jogszabály, mely a közbeszerzési eljárásokra vonatkozik. A változás 2010. szeptember 15. napjától 
alkalmazandó. 
 
Garamszegi Géza polgármester véleménye szerint nagyon át kell gondolnia a testületnek ezt az 
egészet.  
 
dr. Török Katalin igazgató hozzátette, hogy eddig az Önkormányzat természetben teljesítette a 
kötelezettségét, most olyan helyzetbe került a projekt, hogy a kútfúró elérte a szerződés szerinti 
mélységet. A műszaki átadás-átvétel most pénteken lesz. A Norvég Alap is közpénzekből tevődik 
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össze. Úgy érzem, hogy szükségünk lenne erre az Önkormányzati támogatásra. Úgy gondolom, 
hogy a partnerségi megállapodásra hivatkozással az önkormányzatnak is időszerű lenne a 
szerepvállalása. 
 
Papp István alpolgármester kijelentette, hogy olvasott a Botanikus Kert honlapján a Norvég 
projektről. Megkérdezte, hogy a honlapon megjelent szöveget szakember írta?  
 
Garamszegi Géza polgármester megjegyezte, hogy a műszaki ellenőr a megrendelő 
meghosszabbított keze. Az Önkormányzat nem szeretné, hogy megvezessék.  
 
Csonka Ferencné képviselő megkérdezte, hogy amennyiben az Önkormányzat a megrendelő van-e 
arra lehetőség, hogy Ő alkalmazza a műszaki ellenőrt? 
 
dr. Török Katalin igazgatónő közölte, hogy ez természetesen így van, de ez időbe telik. A jelenlegi 
műszaki ellenőr a Magyarországi Kútfúrók Egyesületének elnöke, Szakály Áron. Az eddigi 
munkájával meg vannak elégedve, a beruházás elején még konfliktusa is volt a Kivitelezővel. 
 
Garamszegi Géza polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy az egyik banknál előzetesen 
tájékozódtak a jegyzőnővel, ugyanis az Önkormányzat az önerőt csak hitel igénybevételével tudja 
megfinanszírozni. 
 
dr. Török Katalin igazgatónő közölte, hogy a VÁTI újabb adatokat kért az energetikai csomag 
ajánlattevőitől. Amennyiben ezt a nyertes nem tudja bevállalni, a helyzet még változhat, hiszen 
eredményhirdetés nem volt. 
 
Csonka Ferencné képviselő szerint jó lett volna, hogy a Kivitelezőt bemutatja a Főberuházó, és jó 
lett volna tudni azt is, hogy mennyi egy méter fúrás egységára. Mind a két fél kényszerhelyzetben 
van. A józanész azt diktálná, hogy a Kivitelezővel a megrendelő egyeztessen. Nem érti, hogy 
hogyan lehet ekkorát tévedni, ha a fúrókút 950 méteren volt a mészkő réteg a visszasajtoló kútnál 
500 méter elég? 
 
Papp István alpolgármester megjegyezte, hogy mind a két fél a tervezők kelepcéjébe került. A 
szakértők kellő mértékben megfizetésre kerültek.  
 
Matyó Anikó jegyző elmondta, hogy az eredeti szerződés tartalmazza a fel- és levonulás költségeit. 
Véleménye szerint a Kivitelező ne fenyegetőzzön, mert az ő számára is kedvező, ha még 200 méter 
plusz-fúrást megrendel a Beruházó.  
 
Csonka Ferencné képviselő véleménye szerint az eredeti szerződés tartalmát meg kellene ismernie a 
testületnek.  
 
Garamszegi Géza polgármester összegzésként elmondta, hogy nem zárkózott el a testület, de az 
alábbi kérdések merültek fel: Célszerű lenne megismerni az eredeti közbeszerzési szerződést. A 
botanikus kert nyilvántartásba vesz egy nem működő létesítményt, a Hivatal pedig egy készet, 
hogyan vesz át?  Ki hosszabbítja meg a vízjogi létesítési engedélyt?  
 
Csonka Ferencné képviselő kijelentette, hogy ő érintettsége okán nem szeretne szavazni.  
  
Garamszegi Géza polgármester javasolta, hogy az Önkormányzat közbeszerzési szakértője Göndör 
Gábor vegye majd fel Szíjjártó Attila, közbeszerzővel (APEXMMM Kft) a kapcsolatot. 
 
Mivel a testület részéről további észrevétel nem volt szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot: 



 5

 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen szavazattal (1 fő nem szavazott 
érintettség miatt) az alábbi határozatot hozta:  

 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének  

3 /2011. (I. 10.) számú határozata: 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Magyar Tudományos 
Akadémia Ökológiai és Botanikai Kutató Intézettel közösen benyújtott „EGT és Norvég 
Finanszírozási Mechanizmusok” pályázat keretében az „Innovatív Geotermikus és Biomassza 
bázisú Fűtőmű létesítése Vácrátóton” című projekt megvalósításához 20 millió Ft Önkormányzati 
önerőt biztosít.  
 
  Határidő: azonnal    Felelős: polgármester 
   
2./ Napirend: 
 
Tárgya: Vácrátót-Vácduka Önkormányzati Intézményfenntartó Társulás „Társulási 
Közoktatási Esélyegyenlőségi Helyzetelemzés és Intézkedési Terv” ismertetése. 
 
Matyó Anikó jegyző elmondta, hogy az óvoda pályázat kötelező melléklete a Vácrátót-Vácduka 
Önkormányzati Intézményfenntartó Társulás „Társulási Közoktatási Esélyegyenlőségi 
Helyzetelemzés és Intézkedési Terv”. A régi terv már elavult, átdolgozásra és aktualizálásra szorult, 
ezért a szakértők elkészítették az új tervet, melyet véglegesen a testületnek kell elfogadnia. 
Kérte a képviselőket, hogy mondják el véleményüket a tervvel kapcsolatban. 
 
Garamszegi Géza polgármester mivel a testület részéről hozzászólás nem volt szavazásra bocsátotta 
a határozati javaslatot: 
  
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen  szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 
Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 4/2011. (I. 10.) számú határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete Vácrátót-Vácduka Önkormányzati 
Intézményfenntartó Társulás, „Társulási Közoktatási Esélyegyenlőségi Helyzetelemzés és 
Intézkedési Tervét”, továbbá a szakértői véleményben foglaltakat megismerte és azt a mellékletben 
foglaltak szerint elfogadja. 
 
  Határidő: azonnal    Felelős: polgármester, jegyző 
 
Garamszegi Géza polgármester mivel több hozzászólás és napirendi pont nem volt mindenki 
megjelenését megköszönte és az ülést bezárta. 
 
 

Kmf. 
 
 
 Garamszegi Géza       Matyó Anikó 
   polgármester                               jegyző 

 
 

Forgonyné Wildmann Erika 
jegyzőkönyv-hitelesítő 
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